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Přítomni: Ing. Josef Stehlík, Ing. Petr Krogman, Ing. Jaroslav Šebek, Mgr. Bohdan Kysela, 

Ing. Petra Škopová,MBA, Lubomír Burkoň, Radomír Hanačík, Daniela Augustinová 

Omluveni: náměstek ministra Mgr. Roman Boček,MBA, Ing. Vít Šimon, Ph. D., Ing. Jaroslav 

Vojtěch, Ing. Zdeněk Perlinger, Ing. Petr Mareš, Ivan Jüptner 

Hosté: Ing. Petr Vančura- ředitel Odboru informačních a komunikačních technologií 

(v zastoupení za NM Mgr. Bočka)                                                                                                                              

MVDr. Zbyněk Semerád- ředitel Odboru ochrany Zdraví a pohody Zvířat, SVS                                                                                                                                     

p. Vladimír Vihan- zástupce Správního úseku náměstka ministra                                                                                                                                                                          

Mgr. Jan Havlíček- zástupce SZIFu   

Nepřítomni: Ing. Tomáš Kreutzer 

                                                                                                                        

1.     Úvod 

Úvodem pan předseda Ing. Stehlík informoval o programu 45. jednání ABK a představil Ing. 

Vančuru, ředitele Odboru informačních a komunikačních technologií, který informoval 

členy komise o probíhajících úpravách ohledně IT zpracování dat a statistických údajů 

v LPIS a centrálních registrech (zvířat + evidence včelstev). Vše t. č. probíhá dle požadavků 

ze strany ABK vzešlých z předchozích jednání s odborem CPR MZe a ČSÚ.                              

Evidence včelstev prostřednictvím LPIS – mělo by být provedeno do konce června, 

statistická hlášení – druhá polovina července. Zde pan předseda vznesl připomínku, jestli 

lze zajistit, aby požadavky ze strany ČSÚ byly akceptovatelné vzhledem k informačním 

datům, které již obsahuje IZR - Ing. Vančura dané projedná s Ing. Hrbkem.                                                                                        

Mgr. Havlíček informoval ohledně řešení bezúplatného přístupu SZIFu do KN, SZIF obdržel 

vyjádření předsedy ČÚZK o tom, že uložil svým pracovníkům IT realizovat dálkový přístup 

pro  SZIF prostřednictvím dálkového přístupu MZe -  proto vznesl dotaz, zda se uvedené 

řešení již realizuje. Ing. Vančura přislíbil spolupráci v dané záležitosti, pokud by ČÚZK 

nevyhověl- muselo by se řešit podáním oficiální žádosti  MZe - ČÚZK - SZIF.                                

Pan předseda vznesl dotaz, zda je možné promítnout do LPISu informační databázi hranic 

honiteb ČR (poskytuje MŽP) – Ing. Vančura zjistí potřebné informace a podá zprávu ABK. 
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2.     Kontrola zápisu ze 44. jednání ABK 

Zápis ze 44. jednání ABK byl schválen bez připomínek. 

Ing. Stehlík provedl kontrolu plnění úkolů vyplývajících z minulého jednání ABK dle zápisu: 

•   p. Vihan -použitelnost údajů z LPIS (ÚKZÚZ)  při vyměřování vinic v rámci povolování 

klučení- úkol:  sledovat další realizaci 

•   Ing. Stehlík- řešení biopásů- probíhá konzultace se SZIFem                                                             

úkol:  trvá, prověřit posun v dané problematice a podat informace na příštím jednání                      

•   Ing. Šimon- podněty č.59, 71 pěstování máku a konopí – nadměrná administrativa + 

sloučen podnět č.299 Evidence mák + konopí v LPIS : informoval Ing. Stehlík- proběhla 

schůzka s ředitelem CS ohledně IT zpracování evidence máku a konopí prostřednictvím 

LPIS. Pěstitel při výsevu plodiny vyznačí daný PB na mapě – CS potřebné informace 

převezme z databáze LPIS, při sklizni – zabezpečí si CS.                                                                           

úkol:  trvá, 28. 6. proběhne jednání na Generálním ředitelství cel včetně zástupců ABK a 

MZe (Ing. Šimon, p. Vihan, ŘO CPR Ing. Tobolka), podat informace na příštím jednání  

•   Ing. Šimon- ohledně daně z nemovitosti a možnosti jejího placení přímo uživatelem 

nájemcem na základě zmocnění vyplývajícího z platné nájemní smlouvy :                                     

úkol:  trvá, probíhá příprava návrhu pro Ministerstvo financí 

•   úkol z jednání:  domluvit schůzku u p. ministra ohledně Charty práv farmáře, ve složení 

Ing. Stehlík a p. Burkoň,  úkol:  trvá, jednání zatím neproběhlo   

•   Ing. Krogman- podnět č.213 navyšování kontrol způsobilosti u obnovy TTP :  na schůzce 

zástupců ABK (Ing. Stehlík, Ing. Krogman) se zástupci MZe a SZIF domluvena okamžitá 

změna metodiky LPIS: posun kontrol na 15.9., odstranění zmínky o vyloučení vyšší moci a 

snížení míry kontrol u obnovy TTP na obvyklých 5%  kontrolovaných subjektů                                                                   

úkol:  trvá, p. Vihan- kontaktovat ŘO Ing. Tobolku s cílem zajistit úpravu a provedení změn 

v aktuální metodice v co nejkratším termínu a podat zprávu, jakmile bude změněno na 

webu MZe 

•  Ing. Stehlík, p. Hanačík- podnět č.283 hromadné podání MAS k nečinnosti ŘO PRV vůči 
MAS ve věci hodnocení MAS 2011 + podnět č.220 MAS Ústecký kraj-hodnocení : odpověď 
ŘO PRV, Ing. Taberyho, doručena ABK až po jednání 25. 4. 2012. Odpověď je obecná, 
nekonkrétní. Nelze z ní učinit závěr k bodovému hodnocení, nenavrhuje řešení problému. 
ABK navrhne cestou náměstka min. Ing. Hlaváčka provedení kroků podle podnětu a ve 
smyslu Statutu ABK MZe z 4. 5. 2012 poskytne ABK součinnost. 
MZe, jako ŘO PRV, odpovídá za celou HK a její činnost. Pro další hodnocení musí ŘO PRV 
řádně nastavit systém hodnocení, archivaci a dohledatelnost všech zápisů z jednání HK, 
návrhů konkrétního hodnocení, vč. zdůvodnění konkrétních bodových hodnot přidělených 
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v hodnocení. To především z důvodu možnosti zpětného nahlédnutí a následné 
konfrontace, proč HK provedla konkrétní hodnocení, na základě čeho, tak, aby každá MAS 
mohla závěr HK vyhodnotit a jeho konečný závěr zohlednit ho do dalšího sledovaného 
monitorovacího období. 
úkol:  trvá, nevyřešen, urgovat vyřešení - v opačném případě návrh do PM. Podat informaci 
na příštím jednání ABK. 
 

•   p. Vihan- podnět č.227  Souhlasná prohlášení + digitalizace od 2/2012:  připravený 

legislativní návrh na změnu ve Stavebním zákoně, sledovat realizaci 
 
 - k jednání MMR + ČÚZK + ABK :                                                                                                             

úkol:  trvá, Ing. Stehlík a nám. Mgr. Boček připravit návrh dopisu ministra zemědělství pro 

MMR                                                                                                                                                             

Ing. Stehlík informoval, že ASZ rovněž odešle dopis pro MMR, v kopii i panu premiérovi                                                                                                            

•   p. Hanačík- podnět č.229 MAS Přemyslovské střední Čechy – ukončení administrace 
projektu op. IV.2.1. PRV Hodnotitelskou komisí (HK) MZe: podnět ve sledování. Žadatel 
obdržel konzultaci na SZIF k novému podání projektu a podal pozměněný projekt do 15. 
kola příjmu žádostí o dotaci z PRV. ABK provede ve smyslu Statutu ABK MZe z 4.5.2012 
namátkový dohled činnosti HK op. IV.2.1. pro 15. kolo. 
MZe, jako ŘO PRV, odpovídá za celou HK a její činnost. Pro hodnocení op. IV.2.1. musí ŘO 
PRV řádně nastavit systém hodnocení, archivaci a dohledatelnost všech zápisů z jednání 
HK, veřejných prezentací, návrhů konkrétního hodnocení jednotlivých projektů, vč. 
zdůvodnění konkrétních bodových hodnot přidělených v hodnocení. To hlavně z důvodu 
možnosti zpětného nahlédnutí a následné konfrontace, proč daný projekt byl či nebyl HK 
vyřazen, na základě jakého zdůvodnění. 
úkol:  sledovat, podat informace na příštím jednání ABK 

                                                                                                                                                            

•   p. Hanačík- podnět č.233  námitka proti vyjádření MZe + obec Vižina :                                        

úkol:  trvá, podat informace na příštím jednání ABK   

•   Ing. Perlinger- podnět č.273 Zákon a vyhláška :                                                                           

úkol:  sledovat další legislativní kroky spolu s evidencí včelstev v LPIS                                         

•   Ing. Stehlík- podnět č.275 Zákon o myslivosti novelizovat ve smyslu snadnějšího 

vytváření honiteb dost o udělení výjimky z pravidel : probíhají další jednání s NM RNDr. 

Machem (Úsek zemědělských komodit, výzkumu a poradenství) a NM Ing. Braumem (Úsek 

lesního hospodářství)                                                                                                                             

úkol:  trvá, podat informace na příštím jednání      

•   Ing. Vojtěch- podnět č.281 Zákon 167/2008 o ekologické újmě :                                              

úkol:  trvá, proběhne jednání ve složení Ing. Vojtěch, Ing. Škopová, Mgr. Kysela, Ing. Šebek 

a poradce ministra p. Žák  
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•   Ing. Škopová- podnět č.284 potvrzení bezdlužnosti :                                                                    

úkol:  trvá, podat informace na příštím jednání 
 

•   Ing. Škopová- podnět č.287 Zákon na ochranu vod : z vyjádření MŽP vyplývá, že v 
současné legislativní úpravě musí zkoušku provádět OZO (osoba způsobilá ke zkoušení 
těsnosti), která je uvedena na seznamu vedeném MŽP (seznam je bezplatný a přezkušování 
neprobíhá, na seznam se osoba dostane splněním určitých podmínek daných vyhláškou 
450/2005 Sb., v platném znění). Důvodem je nutnost zajistit kontrolu nádrží a potrubí na 
příslušné odborné úrovni. Předchozí stav znamenal, že zkoušení těsnosti mohl provést de 
facto kdokoliv- tím mohlo docházet k řadě havarijních situací z důvodu netěsnosti zařízení.                                                                 
úkol:  trvá, projednat dané společně s podnětem 281 a podat informace na příštím jednání 
 

•   Ing. Škopová- podnět č.288 kontroly dotací z PRV :                                                                        
úkol:  trvá, podat informace na příštím jednání 
 

•   p. Burkoň, Ing. Škopová- podnět č.290 novela zákona o DPH, tzv. přenesená daňová 
povinnost:                                                                                                                                               
úkol:  nespadá do kompetencí ABK- vyřadit 
                                                                                                                                                                         

•   úkol z jednání- NAP : Ing. Šebek- proběhly další 2 jednání i za účasti NM RNDr. Macha. 
Ing. Šebek upozornil nato, že je potřeba při aplikování této směrnice zakomponovat do 
textu NAP slovní spojení „ je doporučeno“, a to z důvodu, aby se předešlo nesprávné 
interpretaci daných povinností vůči zemědělcům. 
Na jednání, které proběhlo 26. 6., došlo k úpravě v těchto oblastech: 
- omezení případné informační povinnosti zemědělců jen na OPVZ a jen pokud jde o osevní 
postupy, nikoliv on-line evidenci přípravků 
- doplnění finanční podpory zemědělcům za újmu způsobenou na produkci vlivem 
nuceného omezení použití přípravků v OPVZ a v CHÚ 
- doplnění, že metodiky zveřejňované SRS k IOR mají jen doporučující charakter 
- doplnění požadavků na vzdělání a praktické zkušenosti státních kontrolorů plnění zásad 
IOR 
- doplnění, že způsob plnění NAP nemůže přinášet novou povinnost ani zvyšovat 
administrativní zátěž zemědělcům 
- doplnění, že plnění NAP má plně využívat novou legislativu, která zjednodušuje 
povolování nových přípravků pro použití v ČR 
- vyškrtnutí kvantitativního cíle NAP č. 3 – pitná voda – která však bude v další fázi 
pravděpodobně lépe naformulována MŽP 
- doplnění, že používání technologie zabraňující úletu prachu při setí namořeného osiva je 
myšleno v NAP jako doporučené a nikoliv povinné 
  
úkol:  trvá, nadále sledovat 
                                                                                                                                                                               

•   úkol z jednání- ČÚZK-SZIF, bezúplatný přístup do KN : Mgr. Havlíček informoval o 
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připraveném pozměňovacím návrhu do PSP ČR                                                                                                                                      

úkol:  sledovat postup realizace 

•   Ing. Škopová, Ing. Šebek- podnět č.292 Prodej ze dvora u produkce rostlinného původu : 

úkol:  trvá, vytvořit souhrn požadavků a podat informace na příštím jednání 

•   Mgr. Havlíček- podnět č.294 Nerespektování lhůt u SZIF : Mgr. Havlíček informoval, že 

na základě předložené doplněné analýzy zpracované SZIFem je lhůta pro administraci 

změnových hlášení překročena v průměru o 10 dní. Pravděpodobnou příčinou může být i 

to, že většina těchto hlášení se týkala změny žadatele (jedná se o poměrně zdlouhavý 

proces, do kterého vstupuje vícero složek). Na všech RO SZIF je rozložení administrace 

zcela náhodné a nejsou upřednostňováni žádní žadatelé.                                                               

Ing. Stehlík- ABK navrhuje SZIFu, že u RO SZIF (konkrétně 2 regiony, ČB a HK) je potřeba 

více řešit jejich samostatnost. Zde je totiž počet překročených lhůt evidentně vyšší.               

ABK dále požaduje, aby vyčíslení dodržování lhůt jak u projektových opatření, tak i u 

plošných plateb, bylo součástí výroční zprávy SZIFu.                                                                                    

úkol:  Ing. Stehlík, nám. Mgr. Boček a Mgr. Havlíček - sledovat realizaci  

•   úkol z jednání - pastevní deníky ovcí a koz : informoval Ing. Stehlík- nově poskytovaná 

podpora pasených bahnic/koz vyžaduje vedení záznamů o pastvě. V záznamu musí 

chovatel uvést číslo hospodářství, případně stáje, číslo PB, datum pastvy od – do, plochu 

pastvy, počet hodin pastvy za den, kategorii zvířat a počet pasených kusů. V případě 

úhynu=negativní výčet.                                                                                                                          

úkol:  požádat Mgr. Havlíčka, aby na příští ABK podal informaci o vyřešení tohoto 

požadavku 

•   úkol z jednání - způsob prokazování tržeb o prodeji mléka: informoval Ing. Stehlík- je 

potřeba provést změnu v nařízení vlády tak, aby odpadla dokládací povinnost žadatele 

prostřednictvím účetních dokladů a pro výpočet byly použity údaje z evidence plnění 

mléčných kvót a průměrné ceny mléka za dané období                                                               

úkol:  Mgr. Havlíček a Mgr. Kysela dohlédnout na přípravu návrhu v NV. 

Výhledově (zhruba do 2 let) by měl být realizován záměr podávat větší část žádostí o 

dotace pouze v elektronické podobě.                                                                                                                                                                                                                                               

ABK bude iniciovat využití kombinace přístupového hesla do Portálu farmáře a autorizační 

sms  jako alternativu elektronického podpisu - nutná změna pravidel PRV.                                

úkol:  Ing. Stehlík iniciovat potřebné změny legislativy a technického nastavení 

prostřednictvím PM 

Vzhledem k narůstajícím dotazům z řad zemědělců ohledně podávání měsíčních hlášení  

producentů o přímém prodeji mléka Mgr. Havlíček opakovaně uvedl :                                                                                                           

- 12 měsíčních hlášení stačí SZIFu odeslat prostým e-mailem                                                                           



6 
 

- třinácté, souhrnné roční hlášení producent podává jen v případě změny v předchozích 

hlášeních, tj. pokud SZIF neobdrží uvedené prohlášení zpět s opravenými údaji, je 

producent srozuměn a odpovídá za to, že roční prohlášení obsahuje pravdivé údaje o 

přímých prodejích za příslušný kvótový rok. Lze ho odeslat písemně, datovou schránkou 

anebo e-mailem s ověřeným elektronickým podpisem.     

•   Ing. Stehlík- podnět č.296 Chov bahnic a koz na travních porostech z NV 60/2012 + 

podpora na masné tele : bude se kontrolovat úbytek v souladu s vyhláškou o evidenci zvířat   

úkol:  Mgr. Kysela zjistit průběh (ve spolupráci s Ing. Machkem)                                             

•   Ing. Krogman- podnět č.297 Označování telat : probíhá legislativní změna - novela 

vyhlášky                                                                                                                                                

úkol:  Mgr. Kysela sledovat průběh legislativního procesu 

•   Ing. Krogman- podnět č.298 Prodej/přesun zvířat na jatky do zahraničí : proběhlo 

jednání s MVDr. Semerádem, viz. zápis níže uvedený.                                                                                       

Ing. Krogman vznesl dotaz, z jakého důvodu musí být jateční zvířata vezena do 

shromažďovacího střediska (např. za účelem naplnění jednoho kamionu z více farem při 

prodeji na jatka do zahraničí). MVDr. Semerád uvedl, že zde byla použita ze strany SVS/KVS 

nesprávná interpretace dané směrnice (64, článek 2), zvířata nemusí být vezena do 

shromažďovacího střediska, k předání do jednoho vozidla může dojít na více farmách, 

popř. na farmě XY, kam se všechny zvířata dovezou, nicméně zde musí být zajištěn 

veterinář, který následně provede kontrolu zdr. stavu zvířat a vystaví potřebné povolení.                                                                                                                                        

•   Ing. Krogman- podnět č.239  kontrolní tabulky C-C + podnět č.240 TTP- limit 30 cm : za 

ABK byl dne 8. 6. odeslán dopis VŘ Sekce rozvoje venkova Ing. Sekáčovi s dotazem o zaslání 

písemné zprávy, jak je naplňován bod v souladu se závěrem přijatým na 42.jednání ABK. 

Odpověď VŘ nepřinesla kýžený výsledek, proto ABK odešle NM Ing. Hlaváčkovi dopis, kde 

budeme požadovat další projednání + postup v dané věci.                                                         

úkol:  p. Augustinová ve spolupráci s Ing. Krogmanem připravit a odeslat dopis NM 

 

3.     Jednání s ŘO ochrany zdraví a pohody zvířat MVDr. Zbyňkem Semerádem 

- téma : diskuze ohledně podnětu č.297 Označování telat a podnětu č.298 Prodej/přesun 

zvířat na jatky do zahraničí 

K podnětu 298                                                                                                                                           

MVDr. Semerád uvedl, že v rámci zemí EU se ke karanténě přistupuje pouze v případě 

reálně hrozící nákazy, tudíž není potřeba přesouvat zvířata do shromažďovacích středisek, 

pokud jsou odvážena přímo na jatka. Přeprava na jatka bez shromažďovacího střediska je 

možná i z více farem v jednom vozidle, přičemž za každou farmu musí být vystaveno 
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osvědčení Traces. Stejně tak je možné např. den předem svézt tento jatečný dobytek z více 

farem na jednu farmu a z této následně odvézt přímo na jatky – osvědčení Traces bude 

v tomto případě vystavovat jen poslední farma.                                                                        

Dle welfare – přeprava zvířat na jatky nad 65 km: musí být vezena schváleným dopravcem, 

zaznamená se hodina + den naložení zvířat (počínaje naložením prvního kusu 

z přepravovaného množství) poté hodina + den jejich vyložení. Do 8 hodin plánované cesty 

stačí schválený dopravce, nad 8 hodin musí být i schválený dopravní/přepravní prostředek. 

Na každém hospodářství (při přepravě zvířat z vícero farem) musí být vystavena 

dokumentace/doklad o zdr. stavu převážených zvířat, ten se odesílá do všech zemí EU, 

kterými daný transit se zvířaty pojede. 

A) shromažďovací středisko do vzdálenosti 100 km - stačí vystavit veterinární osvědčení +  

kontrola ušních známek. Nesmí být ale překročen limit 8 hodin plánované cesty.                                                           

B) shromažďovací středisko ve vzdálenosti nad 100 km - pokud je překročen limit nad 8 

hodin (např. je zvíře vyloženo na 6hodin a poté opět naloženo s celou zásilkou) je nutný 

tzv. plán cesty, který zabezpečí organizátor resp. dopravce. Jateční zvířata můžou být 

přepravována 14 hod. 

Země mimo EU si pravidla dovozu/dopravy i karantény jatečných zvířat určuje sama.  

 

4.     Rozdělení nových podnětů 

•   podnět č.300 Odběry vzorků mléka : Mgr. Kysela podal informaci- z odpovědi SVS 

vyplývá, že od 1. 7. 2012 nevstupuje v platnost žádná změna veterinárního zákona ani 

jiného předpisu týkajícího se odběrů mléka určeného pro lidskou spotřebu. Laboratorní 

vyšetřování mléka určeného pro mlékárenské zpracování se řídí předpisem EU. V případě 

dodávek do mlékárny nemusí zemědělec vyšetření provádět = zajištěno mlékárnou. V 

případě prodeje malého množství syrového mléka konečnému spotřebiteli („prodej ze 

dvora“ nebo prodej prostřednictvím automatu) musí tyto odběry zajistit chovatel. Tato 

povinnost vyplývá z § 27a veterinárního zákona a je v něm zakotvena již od roku 2009 

(novela veterinárního zákona č. 298/2009). Pokud jde o finanční náročnost těchto 

laboratorních vyšetření, tak cena vyšetření je v centrálních laboratořích: stanovení 

celkového počtu mikroorganismů 66,- Kč, stanovení počtu somatických buněk 13,- Kč, cena 

za odeslání výsledků písemně 20,-Kč (elektronicky 10,- Kč). 

•   podnět č.301 Novela veterinárního zákona – rozbory mléka : sloučeno k podnětu 300 

•   podnět č.302 Pomocné zemědělské konstrukce : Ing. Stehlík-                                                  

úkol: k stavebnímu zákonu: proběhne jednání s MMR, k lesnímu zákonu: schůzka ve složení 

Ing. Stehlík, poradce ministra p. Žák a NM Ing. Braum  
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5.     Závěr 

Příští jednání ABK se uskuteční 29. 8. 2012 od 9,00 hodin   

Zapsala: Daniela Augustinová                                                                                                                  

Schválil: Ing. Josef Stehlík 


